

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၏

ဘဏ္ဍာငွေအရ အသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေ

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၏  
ဘဏ္ဍာငွေအရ အသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေ

(၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခု၊ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၄၇။)

၁၃၈၀ ခုနှစ် ၊ တော်သလင်းလပြည့်ကျော် ၁ ရက်  
( ၂၀၁၈ ခုနှစ် ၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက် )

တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အပိုင်း ၁

အမည်နှင့် စတင် အကျိုးသက်ရောက်သည့် နေ့ရက်

- ၁။ (က) ဤဥပဒေကို ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၏  
ဘဏ္ဍာငွေ အရ အသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- (ခ) ဤဥပဒေသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊  
စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့ထိ ကုန်ဆုံးသည့် ကာလအတွက် ဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) ဤဥပဒေသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့မှ စတင်  
အကျိုးသက်ရောက်စေရမည်။

အပိုင်း ၂

တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ၊  
 တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ၊  
 တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး စာရင်းစစ်ချုပ် ၊  
 တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးဌာနများ ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်  
 ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

အခန်း ( ၁ )

ရငွေများ နှင့် သုံးငွေများ

၂။ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး စာရင်းစစ်ချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးဌာနများ ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် တိုင်းဒေသကြီး၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ အစီအစဉ်ဖြင့် လုပ်ငန်း များကို ဆောင်ရွက်ကြရမည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်၍ ရရှိသော ရငွေများကို တိုင်းဒေသကြီး၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေသို့ ပေးသွင်း၍ ထုတ်ပေးရန်ရှိသော သုံးငွေများကို တိုင်းဒေသကြီး၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ယူ သုံးစွဲရမည်။

၃။ (က) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး စာရင်းစစ်ချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ဌာ န များ ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ၏ ရငွေ နှင့် သုံးငွေအတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ် အသီးသီးသည် ဇယား ( ၁ ) ၊ ( ၂ ) ၊ ( ၃ ) နှင့် ( ၄ ) တို့တွင် မိမိနှင့် ယှဉ်တွဲ ဖော်ပြထားသည့် ရငွေတို့ကို စီမံ ကြီးကြပ်ကောက်ခံခြင်းနှင့် သုံးငွေတို့ကို စီမံခန့်ခွဲခြင်း ပြုရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ တာဝန်ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိအား အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို မိမိ လက်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးအား လွှဲအပ်ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

(ဂ) ရငွေများကို စီမံ ကြီးကြပ် ကောက်ခံရာတွင်လည်းကောင်း ၊ သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင်လည်းကောင်း ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများ ၊ နည်းဥပဒေများ ၊ စည်းမျဉ်းများ ၊ စည်းကမ်းများ ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာများ ၊ အမိန့်များ ၊ ညွှန်ကြားချက်များ ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၄။ (က) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး စာရင်းစစ်ချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ဌာန များ ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် ဇယား (၁)နှင့် (၃)တွင် ဖော်ပြထားသော ရငွေများကို စီမံ ကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင် ဤဥပဒေအရ လျာထားသော ရငွေတို့ထက် တိုး၍ ဖြစ်စေ၊ လျော့၍ဖြစ်စေ ရသော ရငွေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခု ၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်း ဖော်ပြရမည်။ ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန် နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(ခ) တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် မိမိတို့နှင့် သက်ဆိုင်သော တည်ဆဲဥပဒေများ ၊ နည်းဥပဒေများ ၊ စည်းမျဉ်းများ ၊ စည်းကမ်းများ ၊ အမိန့်များ ၊ ညွှန်ကြားချက်များအရ ခွင့်ပြုထားသည့် အခွန်အကောက် အမျိုးအစားများကိုသာ ကောက်ခံရမည်။ အခွန်ဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ရသင့်ရထိုက်သော အခွန်ငွေများ အပြည့်အဝ ရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ရမည်။

- (ဂ) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး စာရင်းစစ်ချုပ် ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးဌာနများ ၊ တိုင်းဒေသကြီး အဆင့် ဦးစီးဌာနများ နှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် ဤဥပဒေအရ ခွင့်ပြုထားသော သုံးငွေများ အတွင်း ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ် လွှဲပြောင်းသုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်ကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်ကောင်း တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခု ၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်း ဖော်ပြရမည်။ ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန် နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင် ထည့်သွင်း ဖော်ပြရမည်။
- (ဃ) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့သည် ဇယား (၂)နှင့် (၄) တို့အရ ပိုမိုသုံးစွဲရန် ခွင့်ပြုသည့် ကိစ္စရပ်များကို ကိစ္စတစ်ရပ်ချင်း အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက် များနှင့်အတူ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်သို့ တင်ပြရမည်။

၅။ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့သည်-

- (က) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က ဘဏ္ဍာရေး ကော်မရှင်နှင့် ညှိနှိုင်းရရှိသည့် တိုင်းဒေသကြီး၏ အရ အသုံး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းအရ လိုအပ်သည့်ငွေကို ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ သင့်တင့်လျောက်ပတ်စွာ ဖြည့်ဆည်းပေးငွေများကို ရယူရမည်။
- (ခ) အထူးကိစ္စတစ်ရပ်အနေဖြင့် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့ထံမှ ထောက်ပံ့ငွေများကို ရယူနိုင်သည်။
- (ဂ) လိုအပ်သည့် ချေးငွေများကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ထံမှ ရယူနိုင်သည်။
- (ဃ) ပုဒ်မခွဲ (က)၊ (ခ)နှင့် (ဂ) ပါငွေများကို ရယူရာတွင် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်သို့ တင်ပြ အတည်ပြုချက် ရယူရမည်။

အခန်း ( ၂ )

ငွေချေးယူခြင်း

၆။ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သည် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခု ၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေအရ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနအဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်း စီမံချက်တစ်ရပ်ရပ် အတွက် ပြည်ပမှရရှိသော ချေးငွေများကို ရယူခြင်း၊ ချေးငွေများကို သုံးစွဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စု ဥပဒေနှင့် မဆန့်ကျင်စေရ။ အဆိုပါ ကိစ္စရပ်များ အတွက် ကိစ္စ တစ်ရပ်ချင်း အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက်များ နှင့်အတူ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

အခန်း ( ၃ )

ပြည်ပအကူအညီရယူခြင်း

၇။ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သည် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခု ၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေအရ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနအဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်း စီမံချက် တစ်ရပ်ရပ် အတွက် ပြည်ပအကူအညီကို ငွေသား၊ ပစ္စည်း၊ ဆောင်ရွက်ပေးမှုတို့ဖြင့် ရယူခြင်း၊ အကူအညီ ရငွေများကို သုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စု ဥပဒေနှင့် မဆန့်ကျင်စေရ။ အဆိုပါ ကိစ္စရပ်များအတွက် ကိစ္စတစ်ရပ်ချင်း အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

အပိုင်း ၃

တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ

အခန်း ( ၁ )

ရငွေများနှင့် သုံးငွေများ

၈။ (က) နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် စီးပွားရေး ဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် မိမိတို့၏ ငွေကြေးအင်အားအပေါ် မိမိတို့ ရပ်တည် နိုင်ရေးနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ကြရာတွင် အဖွဲ့အစည်းများ အလိုက် ကုန်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်မှု ၊ ဆောင်ရွက်မှုနှင့် ကုန်သွယ်မှု လုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့် သာမန်အသုံးစရိတ်များ သုံးစွဲမှုကို ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ တိုင်းဒေသကြီး၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ အစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ခ) တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် ကြွေးမြီ ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် အသုံးစရိတ်နှင့် ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ် များကို တိုင်းဒေသကြီး၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ အစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည်။

၉။ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ ရငွေနှင့် သုံးငွေတို့ကို တိုင်းဒေသကြီး ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်းတွင် စာရင်းပြုစု ဖော်ပြရမည်။

၁၀။ (က) ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသည့် ရငွေများနှင့် သုံးငွေများသည် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများက စီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်များအရ ထမြောက်အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ရည်မှန်းထားသော ငွေများ ဖြစ်သည်။

(ခ) တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ ရငွေနှင့် သုံးငွေအတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ် အသီးသီးသည် ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် မိမိနှင့် ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ် ကောက်ခံခြင်းနှင့် သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းပြုရမည်။

- (ဂ) ရငွေများကို စီမံ ကြီးကြပ် ကောက်ခံရာတွင်လည်းကောင်း၊ သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင်လည်းကောင်း ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၂)

တိုင်းဒေသကြီး အဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး

အဖွဲ့အစည်းများနှင့်

ပတ်သက်၍ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

- ၁၁။ (က) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့သည် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဇယား(၅)တွင် ဖော်ပြထားသော ရငွေများ တိုးခြင်း၊ လျော့ခြင်းများကို လုပ်ငန်းအရ လိုအပ်လျှင် ပြောင်းလဲပေးနိုင် သည်။ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့သည် ဤပုဒ်မပါ ကိစ္စရပ်များကို စီမံကိန်း နှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးသို့ တာဝန်လွှဲအပ်ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

- (ခ) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့သည် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဇယား(၆)အရ ခွင့်ပြုထားသော သုံးငွေများ ကို လုပ်ငန်းအရ လိုအပ်လျှင် စိစစ်သုံးသပ်၍ ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့သည် သုံးငွေများကို အောက်ပါအတိုင်း ပြောင်းလဲ ပေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးသို့ တာဝန် လွှဲအပ် ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်-

- (၁) အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၏ သာမန်သုံးငွေ၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီသုံးငွေများ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်း၊



(၂) သာမန်သုံးငွေ၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီသုံးငွေများကို အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုမှ အခြားအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်း၊

(၃) ငွေလုံးငွေရင်း သုံးငွေတွင် အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုအတွင်း လုပ်ငန်းစီမံကိန်းတစ်ခုမှ အခြား လုပ်ငန်းစီမံကိန်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲ သုံးစွဲခြင်း။

(ဂ) ထိုသို့ ရငွေများနှင့် သုံးငွေများ ပြောင်းလဲခြင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခု ၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများ တွင်လည်းကောင်း၊ ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန် နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အမှန်စာရင်းများတွင် လည်းကောင်း ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(ဃ) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့သည် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများအား လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းသုံး ရင်းနှီးငွေကို လည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့်ငွေကို လည်းကောင်း ထောက်ပံ့ငွေဖြင့် ဖြစ်စေ၊ ချေးငွေဖြင့်ဖြစ်စေ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုပြီးဖြစ်ပါက ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်နှင့်အညီ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်သို့ တင်ပြ၍ အတည်ပြုချက် ရယူ ဆောင်ရွက်နိုင်သည် ။

(င) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့သည် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများက နိုင်ငံတော်သို့ ထည့်ဝင်ရမည့်ငွေကို သတ်မှတ်ပေးရမည်။

(စ) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့သည် ပုဒ်မခွဲ (င) ပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးအား အပ်နှင်းနိုင်သည်။

(ဆ) တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သည် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများက လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းသုံး ရင်းနှီးငွေကို လည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ် သည့် ငွေကိုလည်းကောင်း မြန်မာနိုင်ငံတော် ငွေရေးကြေးရေး အဖွဲ့အစည်း များ ဥပဒေအရ တည်ထောင်ထားသော နိုင်ငံပိုင်ဘဏ်များမှ ချေးယူနိုင်ရန် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သည်။

**အခန်း (၃)**

**တိုင်းဒေသကြီး အဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး**

**အဖွဲ့အစည်းများ၏**

**ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာလုပ်ပိုင်ခွင့်များ**

၁၂။ (က) တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် ဇယား (၅)နှင့် (၆)တို့တွင် ဖော်ပြထားသော သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းများကို စီမံခန့်ခွဲရမည်။

(ခ) တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်အရ ဇယား(၅)တွင် ဖော်ပြထားသော ရငွေများတိုးခြင်း၊ လျော့ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ ဇယား(၆)အရ ခွင့်ပြု ထားသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၏ သာမန်သုံးငွေ၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီသုံးငွေများ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ သာမန်သုံးငွေ၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီသုံးငွေများကို အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုမှ အခြားအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေတွင် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအတွင်း လုပ်ငန်းစီမံကိန်းတစ်ခုမှ အခြားလုပ်ငန်းစီမံကိန်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲသုံးစွဲ

ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဖြစ်စေ၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ တာဝန်လွှဲအပ်ချက် အရ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဖြစ်စေ ပြောင်းလဲနိုင် သည်။ ထိုသို့ ရငွေများနှင့် သုံးငွေများ ပြောင်းလဲခြင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခု ၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင် လည်းကောင်း၊ ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန်နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲ ခြင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အမှန်စာရင်းများတွင် လည်းကောင်း ထည့်သွင်း ဖော်ပြရမည်။

- (ဂ) တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် ပုဒ်မ ၁၁၊ ပုဒ်မခွဲ (ဆ) အရ ငွေချေးယူလိုလျှင် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ညှိနှိုင်းသတ်မှတ်ပေးသည့် ငွေထက် မကျော် လွန်ဘဲ ချေးယူနိုင်သည်။

**အပိုင်း (၄)**

**အရေးပေါ်ရန်ပုံငွေ**

- ၁၃။ (က) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့သည် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံး ဆိုင်ရာဥပဒေပါ ဇယား(၄)တွင် ဖော်ပြထားသော အရေးပေါ်ရန်ပုံငွေမှ ကျခံ သုံးစွဲခြင်းကို ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရက မသုံးစွဲလျှင် မဖြစ်သည့် အရေးပေါ် ကိစ္စရပ်အတွက် အသုံးစရိတ်ဖြစ်ပြီး အရအသုံး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းလျာထားချက်တွင် ပါဝင်ခြင်း မရှိသော အသုံးစရိတ် အတွက်သာလျှင် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။

- (ခ) အရေးပေါ် ရန်ပုံငွေမှ ကျခံ သုံးစွဲခြင်းကို ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်အရသာ ခွင့်ပြုရမည်။

(ဂ) တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သည် အရေးပေါ် ရန်ပုံငွေမှ ကျခံ သုံးစွဲသည့် ကိစ္စရပ်များကို ကိစ္စတစ်ရပ်ချင်း ကျိုးကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ အနီးကပ်ဆုံး ကျင်းပသော တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည်။

---

ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေအရ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

(ပုံ) (ဒေါက်တာလဲ့လဲ့မော်)

ဝန်ကြီးချုပ်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်

ဇယား(၁)  
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

| အမှတ်စဉ် | အကြောင်းအရာ     | တာဝန်ခံသူ  | ရငွေများ    |  |                    |           |                    |                 |                              |                          |            |                                     |  |
|----------|-----------------|--|-------------|--|--------------------|-----------|--------------------|-----------------|------------------------------|--------------------------|------------|-------------------------------------|--|
|          |                 |  | အခွန်အကောက် | တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများမှရငွေ | အခြားသာမန်ရငွေများ | အတိုးရငွေ | ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ | ပြည်ပအကူအညီရငွေ | ပြည်ထောင်စုထောက်ပံ့ငွေမှရငွေ | ကြေးမြီ                  |            | အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေမှရငွေ |  |
|          |                 |  |             |  |                    |           |                    |                 |                              | ထုတ်ချေးငွေအတွက်ပြန်ရငွေ | ချေးယူရငွေ |                                     |  |
| ၁        | ၂               | ၃  | ၄           | ၅  | ၆                  | ၇         | ၈                  | ၉               | ၁၀                           | ၁၁                       | ၁၂         | ၁၃                                  |  |
| ၁        | အစိုးရအဖွဲ့ရုံး | တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်<br>သို့မဟုတ်<br>တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က<br>တာဝန်ပေးသူ                                 |             |  | ၃၉၉၂. ၆၄၁          |           |                    |                 |                              | ၁၀၀၀. ၀၀၀                |            |                                     |  |
| ၂        | တရားလွှတ်တော်   | တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်<br>သို့မဟုတ်<br>တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်က<br>တာဝန်ပေးသူ |             |  | ၂၂၆. ၁၉၉           |           |                    |                 |                              |                          |            |                                     |  |
| ၃        | ဥပဒေချုပ်ရုံး   | တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်<br>သို့မဟုတ်<br>တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်က<br>တာဝန်ပေးသူ                                       |             |  | ၀. ၄၃၂             |           |                    |                 |                              |                          |            |                                     |  |
| ၄        | စာရင်းစစ်ရုံး   | တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်<br>သို့မဟုတ်<br>တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်က<br>တာဝန်ပေးသူ                             |             |  | ၀. ၀၃၀             |           |                    |                 |                              |                          |            |                                     |  |
|          | ပေါင်း          |  |             |  | ၄၂၁၉. ၃၀၂          |           |                    |                 |                              | ၁၀၀၀. ၀၀၀                |            |                                     |  |

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်

ဇယား(၂)  
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

| အမှတ်စဉ် | အကြောင်းအရာ     | တာဝန်ခံသူ  | သုံးငွေများ  |             |             |                       |             |                          |                               |  |
|----------|-----------------|--|--------------|-------------|-------------|-----------------------|-------------|--------------------------|-------------------------------|--|
|          |                 |  | သာမန်သုံးငွေ | အတိုးပေးငွေ | ထောက်ပံ့ငွေ | ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ | ကြွေးမြီ    |                          | အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ |  |
|          |                 |  |              |             |             |                       | ထုတ်ချေးငွေ | ချေးယူရငွေအတွက်ပေးဆပ်ငွေ |                               |  |
| ၁        | ၂               | ၃  | ၄            | ၅           | ၆           | ၇                     | ၈           | ၉                        | ၁၀                            |  |
| ၁        | အစိုးရအဖွဲ့ရုံး | တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်<br>သို့မဟုတ်<br>တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က<br>တာဝန်ပေးသူ                                 | ၂၆၄၁. ၆၀၀    |             |             |                       | ၂၉၉၆၄. ၂၅၇  |                          |                               |  |
| ၂        | လွှတ်တော်       | တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ<br>သို့မဟုတ်<br>တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက<br>တာဝန်ပေးသူ                         | ၅၃၂. ၃၄၅     |             |             |                       | ၃၀၁. ၉၅၅    |                          |                               |  |
| ၃        | တရားလွှတ်တော်   | တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်<br>သို့မဟုတ်<br>တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်က<br>တာဝန်ပေးသူ | ၅၄. ၁၄၅      |             |             |                       |             |                          |                               |  |
| ၄        | ဥပဒေချုပ်ရုံး   | တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်<br>သို့မဟုတ်<br>တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်က<br>တာဝန်ပေးသူ                                       | ၃၄၂. ၃၄၂     |             |             |                       | ၄. ၀၀၀      |                          |                               |  |
| ၅        | စာရင်းစစ်ရုံး   | တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်<br>သို့မဟုတ်<br>တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်က<br>တာဝန်ပေးသူ                             | ၇၅၀. ၃၀၉     |             |             |                       | ၁၃. ၇၈၀     |                          |                               |  |
|          | ပေါင်း          |  | ၄၃၂၀. ၇၄၁    |             |             |                       | ၃၀၂၈၃. ၉၉၂  |                          |                               |  |

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

ဇယား(၃)  
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

| အမှတ်စဉ် | အကြောင်းအရာ   | တာဝန်ခံသူ  | ရငွေများ    |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |
|----------|---|--|-------------|--|---------------------|-----------|---------------------|-----------------|------------------------------|---------------------------|------------|---------------------------------------|--|
|          |   |  | အခွန်အကောက် | တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများမှ ရငွေ | အခြားသာမန် ရငွေများ | အတိုးရငွေ | ငွေလုံးငွေရင်း ရငွေ | ပြည်ပအကူအညီရငွေ | ပြည်ထောင်စုထောက်ပံ့ငွေမှရငွေ | ကြွေးမြီ                  |            | အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးငွေမှ ရငွေ |  |
|          |   |  |             |  |                     |           |                     |                 |                              | ထုတ်ချေးငွေအတွက် ပြန်ရငွေ | ချေးယူရငွေ |                                       |  |
| ၁        | ၂   | ၃  | ၄           | ၅  | ၆                   | ၇         | ၈                   | ၉               | ၁၀                           | ၁၁                        | ၁၂         | ၁၃                                    |  |
| ၁        | ပြည်တွင်းထုတ်ကုန်နှင့်ပြည်သူ့ပြည်သားများသုံးစွဲမှုအပေါ် တွင်ကောက်ခံသည့် အခွန်အကောက် | တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်<br>သို့မဟုတ်<br>တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က<br>တာဝန်ပေးသူ | ၅၂၆. ၀၇၀    |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |
| ၁        | ယစ်မျိုးခွန်  |  | ၅၂၆. ၀၇၀    |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |
| ၂        | နိုင်ငံပိုင်ပစ္စည်းများအသုံးပြုသည့်အပေါ် ကောက်ခံသည့် အခွန်အကောက်                    | ၎င်း   | ၂၀၇၀. ၁၁၄   |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |
| ၁        | မြေယာပေါ်တွင်ကောက်ခံသည့်အခွန်   |  | ၂၅၀. ၇၅၉    |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |
| ၂        | ရေခွန်နှင့် တာဝန်ခွန်   |  | ၀. ၀၃၉      |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |
| ၃        | သစ်တောများမှ ပစ္စည်းများ ထုတ်ယူသည့်အတွက် ကောက်ခံသည့်အခွန်                           |  | ၁၅၅၈. ၃၉၀   |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |
| ၄        | ခတ်သတ္တုပစ္စည်းများထုတ်ယူသည့်အတွက် ကောက်ခံသည့်အခွန်                                 |  | ၁၄၇. ၅၉၁    |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |
| ၅        | အင်းအိုင်ခွန်   |  | ၁၁၃. ၃၃၅    |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |
| ၃        | စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များမှ ကောက်ခံသည့် အခွန်  | ၎င်း   | ၃၉၄. ၂၉၈    |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |
| ၁        | ပစ္စည်းခွန်   |  | ၃၁၃. ၀၀၃    |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |
| ၂        | ဘီးခွန်   |  | ၈၁. ၂၉၅     |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |
| ၄        | တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများမှရငွေ                 | ၎င်း   |             |  |                     |           |                     |                 |                              |                           |            |                                       |  |

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

ဇယား(၃)။ ။ အဆုံး  
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

| အမှတ်စဉ် | အကြောင်းအရာ   | တာဝန်ခံသူ  | ရငွေများ    |   |                    |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
|----------|---|--|-------------|---|--------------------|-----------|--------------------|-----------------|------------------------------|---------------------------|------------|--------------------------------------|--|--|
|          |   |  | အခွန်အကောက် | တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများမှရငွေ | အခြားသာမန်ရငွေများ | အတိုးရငွေ | ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ | ပြည်ပအကူအညီရငွေ | ပြည်ထောင်စုထောက်ပံ့ငွေမှရငွေ | ကြေးမြီ                   |            | အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးငွေမှရငွေ |  |  |
|          |   |  |             |   |                    |           |                    |                 |                              | ထုတ်ချေးငွေအတွက် ပြန်ရငွေ | ချေးယူရငွေ |                                      |  |  |
| ၁        | ၂   | ၃  | ၄           | ၅   | ၆                  | ၇         | ၈                  | ၉               | ၁၀                           | ၁၁                        | ၁၂         | ၁၃                                   |  |  |
| ၅        | ပြည်ထဲရေး   | တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်<br>သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီး<br>ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ |             |   | ၁၀. ၈၆၄            |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၁        | အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန                             |  |             |   | ၁၀. ၁၇၄            |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၂        | အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန                            |  |             |   | ၀. ၀၉၀             |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၃        | မီးသတ်ဦးစီးဌာန  |  |             |   | ၀. ၆၀၀             |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၆        | စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း               | ၎င်း   |             |   | ၆၄. ၀၂၉            |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၁        | စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန                                   |  |             |   | ၆. ၁၅၀             |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၂        | မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန                           |  |             |   | ၅၅. ၇၇၇            |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၃        | သမဝါယမဦးစီးဌာန  |  |             |   | ၀. ၂၂၂             |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၄        | အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန                     |  |             |   | ၁. ၈၈၀             |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၇        | သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး                | ၎င်း   |             |   | ၂၉. ၂၀၅            |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၁        | သစ်တောဦးစီးဌာန  |  |             |   | ၂၉. ၂၀၅            |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၈        | ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစား                                  | ၎င်း   |             |   | ၆. ၅၈၃             |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၁        | အားကစားနှင့်ကាយပညာဦးစီးဌာန                              |  |             |   | ၆. ၅၈၃             |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၉        | စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး                                  | ၎င်း   |             |   | ၃၃. ၅၉၁            |           |                    |                 |                              | ၁၄၇၇၄. ၂၈၆                |            |                                      |  |  |
| ၁        | ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန |  |             |   | ၃၃. ၅၇၅            |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၂        | စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာန                              |  |             |   | ၀. ၀၁၄             |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၃        | ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းဦးစီးဌာန                          |  |             |   | ၀. ၀၀၂             |           |                    |                 |                              | ၁၄၇၇၄. ၂၈၆                |            |                                      |  |  |
| ၁၀       | ဆောက်လုပ်ရေး  | ၎င်း   |             |   | ၈၇. ၈၁၁            |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၁        | မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန                  |  |             |   | ၇၁. ၆၈၄            |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၂        | လမ်းဦးစီးဌာန  |  |             |   | ၁၆. ၁၂၇            |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
| ၁၁       | စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ                                  | ၎င်း   |             |   | ၃၃၃၃. ၈၅၆          |           |                    |                 |                              |                           |            |                                      |  |  |
|          | ပေါင်း  |  | ၂၉၉၀. ၄၈၂   |   | ၃၅၆၅. ၉၃၉          |           |                    |                 |                              | ၁၄၇၇၄. ၂၈၆                |            |                                      |  |  |



| အမှတ်စဉ် | အကြောင်းအရာ  | တာဝန်ခံသူ  | သုံးငွေများ       |             |             |                       |             |                           |                                |
|----------|--|--|-------------------|-------------|-------------|-----------------------|-------------|---------------------------|--------------------------------|
|          |  |  | သာမန်သုံးငွေ      | အတိုးပေးငွေ | ထောက်ပံ့ငွေ | ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ | ကြွေးမြီ    |                           | အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးငွေ |
|          |  |  |                   |             |             |                       | ထုတ်ချေးငွေ | ချေးယူရငွေအတွက် ပေးဆပ်ငွေ |                                |
| ၁        | ၂  | ၃  | ၄                 | ၅           | ၆           | ၇                     | ၈           | ၉                         | ၁၀                             |
| ၁        | ပြည်ထဲရေး  | တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်<br>သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က<br>တာဝန်ပေးသူ | ၅၂၃၇. ၄၄၀         |             |             | ၂၈၄၄. ၅၃၀             |             |                           |                                |
| ၁        | အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန                              |  | ၃၆၂၆. ၂၅၆         |             |             | ၁၄၂၁. ၇၄၁             |             |                           |                                |
| ၂        | အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန                             |  | ၃၄၂. ၆၇၂          |             |             | ၉၄. ၀၃၁               |             |                           |                                |
| ၃        | မီးသတ်ဦးစီးဌာန   |  | ၁၂၆၈. ၅၁၂         |             |             | ၁၃၂၈. ၇၅၈             |             |                           |                                |
| ၂        | <b>စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း</b>         | <b>၎င်း</b>  | <b>၂၃၆၈. ၁၃၉</b>  |             |             | <b>၆၆၃. ၉၃၀</b>       |             |                           |                                |
| ၁        | စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန                                    |  | ၁၂၉၉. ၇၁၅         |             |             | ၄၁၃. ၀၄၀              |             |                           |                                |
| ၂        | ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန                                      |  | ၂၈၇. ၂၀၆          |             |             | ၄၄. ၈၂၀               |             |                           |                                |
| ၃        | မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန                            |  | ၂၆၆. ၅၀၆          |             |             | ၃၉. ၇၃၀               |             |                           |                                |
| ၄        | သမဝါယမဦးစီးဌာန   |  | ၄၅၂. ၇၁၅          |             |             | ၃၁. ၅၂၀               |             |                           |                                |
| ၅        | အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန                      |  | ၆၁. ၉၉၇           |             |             | ၁၃၄. ၈၂၀              |             |                           |                                |
| ၃        | <b>သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး</b>          | <b>၎င်း</b>  | <b>၉၅၂. ၄၁၀</b>   |             |             | <b>၄၈၃. ၀၇၀</b>       |             |                           |                                |
| ၁        | သစ်တောဦးစီးဌာန   |  | ၇၄၁. ၇၈၂          |             |             | ၄၄. ၁၀၀               |             |                           |                                |
| ၂        | ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန                         |  | ၂၁၀. ၆၂၈          |             |             | ၄၃၈. ၉၇၀              |             |                           |                                |
| ၄        | <b>အလုပ်သမားလူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား</b>   | <b>၎င်း</b>  | <b>၂၉. ၈၈၅</b>    |             |             | <b>၆၈. ၀၀၀</b>        |             |                           |                                |
| ၁        | တိုင်းဒေသကြီးကုန်တင်ကုန်ချကော်မတီ                        |  | ၂၉. ၈၈၅           |             |             | ၆၈. ၀၀၀               |             |                           |                                |
| ၅        | <b>ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား</b>                           | <b>၎င်း</b>  | <b>၈၃၅. ၉၅၁</b>   |             |             | <b>၂၈၈. ၁၆၉</b>       |             |                           |                                |
| ၁        | အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန                               |  | ၈၃၅. ၉၅၁          |             |             | ၂၈၈. ၁၆၉              |             |                           |                                |
| ၆        | <b>စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး</b>                           | <b>၎င်း</b>  | <b>၆၁၈. ၉၀၇</b>   |             |             | <b>၃၂၃. ၁၀၀</b>       |             |                           |                                |
| ၁        | ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန |  | ၇၈. ၆၈၆           |             |             | ၂၃၈. ၇၀၅              |             |                           |                                |
| ၂        | စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာန                               |  | ၃၆၄. ၇၃၁          |             |             | ၅၈. ၁၀၅               |             |                           |                                |
| ၃        | ဗဟိုစာရင်းအင်းအဖွဲ့                                      |  | ၆၈. ၂၄၉           |             |             | ၁၄. ၂၇၀               |             |                           |                                |
| ၄        | ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းဦးစီးဌာန                           |  | ၁၀၇. ၂၄၁          |             |             | ၁၂. ၀၂၀               |             |                           |                                |
| ၇        | <b>ဆောက်လုပ်ရေး</b>                                      | <b>၎င်း</b>  | <b>၁၄၁၇၆. ၂၂၅</b> |             |             | <b>၇၄၂၀၉. ၅၇၆</b>     |             |                           |                                |
| ၁        | မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန                   |  | ၃၀၀. ၉၉၈          |             |             | ၂၉၅၆. ၈၄၆             |             |                           |                                |
| ၂        | လမ်းဦးစီးဌာန   |  | ၁၃၈၅၂. ၂၂၇        |             |             | ၇၁၂၆၂. ၇၃၀            |             |                           |                                |
| ၈        | <b>စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ</b>                            | <b>၎င်း</b>  | <b>၁၇၉၅. ၅၇၉</b>  |             |             | <b>၁၄၃၁၈. ၈၅၅</b>     |             |                           |                                |
|          | ပေါင်း   |  | <b>၂၆၀၁၄. ၅၃၆</b> |             |             | <b>၉၃၂၀၉. ၂၃၀</b>     |             |                           |                                |

၁၇  
 တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ

ဇယား(၅)  
 (ကျပ်သန်းပေါင်း)

| အမှတ်စဉ် | အကြောင်းအရာ                         | တာဝန်ခံသူ  | ရငွေများ    |  |                    |           |                    |                 |                              |                          |            |                                     |  |
|----------|-------------------------------------|--|-------------|--|--------------------|-----------|--------------------|-----------------|------------------------------|--------------------------|------------|-------------------------------------|--|
|          |                                     |  | အခွန်အကောက် | တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများမှရငွေ | အခြားသာမန်ရငွေများ | အတိုးရငွေ | ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ | ပြည်ပအကူအညီရငွေ | ပြည်ထောင်စုထောက်ပံ့ငွေမှရငွေ | ကြေးမြီ                  |            | အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေမှရငွေ |  |
|          |                                     |  |             |  |                    |           |                    |                 |                              | ထုတ်ချေးငွေအတွက်ပြန်ရငွေ | ချေးယူရငွေ |                                     |  |
| ၁        | ၂                                   | ၃  | ၄           | ၅  | ၆                  | ၇         | ၈                  | ၉               | ၁၀                           | ၁၁                       | ၁၂         | ၁၃                                  |  |
| ၁        | လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်               | တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်<br>သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ |             |  | ၃. ၀၀၀             |           |                    |                 |                              |                          |            |                                     |  |
| ၁        | လျှပ်စစ်ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း |  |             |  | ၃. ၀၀၀             |           |                    |                 |                              |                          |            |                                     |  |
|          | ပေါင်း                              |  |             |  | ၃. ၀၀၀             |           |                    |                 |                              |                          |            |                                     |  |

၁၀  
 တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ

ဇယား(၆)  
 (ကျပ်သန်းပေါင်း)

| အမှတ်စဉ် | အကြောင်းအရာ                         | တာဝန်ခံသူ  | သုံးငွေများ  |             |             |                       |             |                          |                               |  |
|----------|-------------------------------------|--|--------------|-------------|-------------|-----------------------|-------------|--------------------------|-------------------------------|--|
|          |                                     |  | သာမန်သုံးငွေ | အတိုးပေးငွေ | ထောက်ပံ့ငွေ | ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ | ကြွေးမြီ    |                          | အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ |  |
|          |                                     |  |              |             |             |                       | ထုတ်ချေးငွေ | ချေးယူရငွေအတွက်ပေးဆပ်ငွေ |                               |  |
| ၁        | ၂                                   | ၃  | ၄            | ၅           | ၆           | ၇                     | ၈           | ၉                        | ၁၀                            |  |
| ၁        | လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်               | တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ | ၁၁. ၉၀၀      |             |             | ၅၆၉၂. ၆၁၀             |             |                          |                               |  |
| ၁        | လျှပ်စစ်ဓါတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း |  | ၁၁. ၉၀၀      |             |             | ၅၆၉၂. ၆၁၀             |             |                          |                               |  |
|          | ပေါင်း                              |  | ၁၁. ၉၀၀      |             |             | ၅၆၉၂. ၆၁၀             |             |                          |                               |  |